
Babiak, Chodecz,  Cie-
chocinek, Kłodawa,  Som-
polno, ale także Gdańsk, 
Warszawa, Poznań, Zako-
pane, Kalisz... Wszędzie 
tam mieszczą się domy  
Zgromadzenia Sióstr 
Wspólnej Pracy od Nie-
pokalanej Maryi. Dom 
Generalny znajduje się we 
Włocławku, przy ulicy Or-
lej, gdzie mieści się także 
zarząd Zgromadzenia, po-
dejmujący wszelkie ważne 
decyzje. - Pracujemy rów-
nież w Świetłogorsku na 
Białorusi, w Laxton Hall w 
Wielkiej Brytanii, w Ham-
burgu i innych miastach w 
Polsce i Europie - mówi  
Jolanta Gołębiowska, Mat-
ka Generalna Zgromadze-
nia, do którego wstąpiła w 
1985 roku.

   Uśmiechnięta siostra 
Laurencja Jędrzejczak hi-
storię Zgromadzenia ma 
„w małym palcu”. Barwnie 
opowiada historię Fran-
ciszki Rakowskiej, żyjącej 
w latach 1860-1915. Ta 
pochodząca z Warszawy 
dziewczyna po utracie ro-
dziców trafiła pod opiekę 
ciotki, włocławskiej kraw-
cowej. Wkrótce wyszło na 
jaw, że uczennica przerosła 

mistrzynię, ciotka powie-
rzyła jej więc swój zakład. 
A tutaj, pod płaszczykiem 
nauki krawiectwa, odbywa-
ły się tajne lekcje, przesiąk-
nięte patriotyzmem. - Fran-
ciszka była dobrą kobietą, 
opiekowała się sierotami, 
dbała o swoje uczennice, 
zachęciła też inne kobiety 
z Włocławka, by poszły 
jej śladem. Grupa kobiet 
postanowiła prowadzić 
życie wspólne, oparte na 
zasadach ewangelicznych. 
Ze względu na represje ze 
strony zaborców, działa-
ły nieoficjalnie, w ramach 
bractwa różańcowego przy 
włocławskim klasztorze oj-
ców franciszkanów - opo-
wiada siostra Laurencja. 

Po śmierci Matki Fran-
ciszki opiekę nad Stowa-
rzyszeniem Wspólnej Pra-
cy objął ks. bp Wojciech 
Owczarek, biskup pomoc-
niczy diecezji włocławskiej. 
W 1922 r ułożył regułę za-
konną dla Stowarzyszenia, 
która została zatwierdzona 
przez władzę kościelną i 
państwową, a Stowarzy-
szenie przekształcono w 
Zgromadzenie zakonne. Od 
sierpnia 1983 r. Zgroma-
dzenie Sióstr Wspólnej Pra-

cy od Niepokalanej Maryi 
posiada prawa papieskie.

    Starsi włocławianie 
pamiętają jeszcze czasy, 
gdy siostry ze „Wspólnej 
Pracy” prowadziły hotel 
przy ulicy Orlej. Cieszył 
się dużą popularnością, bo-
wiem na gości zawsze cze-
kała czysta pościel i smacz-
ny posiłek. - Musiałyśmy 
zrezygnować z tej działal-
ności wobec mnóstwa wy-
mogów, stawianych dziś 
branży hotelarskiej i podat-
ków - mówi Matka Jolanta. 
- Nadal jednak zajmujemy 
się wspólną pracą, wspólną 
z panem Bogiem, wspólną 
z sobą samym, z siostrami a 
także z osobami świeckimi.  

 W 1970 roku siostry 
podjęły pracę wśród Polo-
nii w Domu Spokojnej Sta-
rości w Laxton Hall oraz 
w Londynie przy Polskiej 
Misji Katolickiej. Od roku 
1986 prowadzą dom przy 
Polskiej Misji Katolickiej 
w Hamburgu. W 1993 roku 
wyjechały na Białoruś. 
Właśnie tam, na Białorusi, 
od początku pracuje siostra 
Agnieszka Lange, która do 
Zgromadzenia wstąpiła w 
1969 roku. 

- Zaczynałam pracę w 

Bobrujsku, ludzie byli tam 
bardzo biedni, nie tylko 
pod względem material-
nym, ale i duchowym. 
Praca nie była więc ła-
twa, nasze warunki bardzo 
skromne. Dopiero później 
przenieśliśmy się do Swie-
tłogorska, gdzie został wy-
budowany nowy kościół i 
plebania. Teraz, po ponad 
20 latach czuję się tam jak 
w domu i już nie tęsknię za 
Polską, choć swojego kraju 
nigdy się nie wyrzeknę. 

 Po przemianach poli-
tycznych w Polsce, w 1989 
roku, Zgromadzenie odzy-
skało przedszkole w Po-
znaniu, a siostry katechetki 
powróciły do szkół. Nato-
miast w 2007 roku otwarto 
we Włocławku Dom Dziec-
ka im. ks. bpa Wojciecha 
Owczarka we współpracy z 
Caritas Diecezji Włocław-
skiej, a w Gdańsku dom i 
ogród dla Fundacji „Mar-
cus”, z Chrześcijańskiego 
Stowarzyszenia na Rzecz 
Osób Niepełnosprawnych 
„Światło i Cienie” oferu-
jącego osobom starszym 
dzienny pobyt. 

Podobnie, choć w tym 
przypadku chodzi o ca-
łodobową opiekę, jest na 

przykład w Laxton Hall, 
gdzie zakonnice opiekują 
się Polakami w podeszłym 
wieku, którzy po II wojnie 
światowej zdecydowali się 
pozostać w Anglii. 

  Siostry podejmują prace 
w parafiach i w instytucjach 
kościelnych: biurach, wy-
dawnictwach, archiwach, 
bibliotekach, kancelariach, 
jako zakrystianki i organist-
ki, a także wykonują hafty 
liturgiczne, zajmują się do-
mem i ogrodem. W ramach 
prac dobroczynnych pracu-
ją w domu opieki, szpita-
lach, świetlicach, z osoba-
mi starszymi, prowadzą też 
„Okno życia”.

- Czuwamy każdego 
dnia i każdej nocy - mówi 
Matka Generalna.  - Gdy 
ktoś otworzy „Okno życia” 
od zewnątrz, natychmiast 
otrzymujemy sygnał. Jeśli 
pojawia się dziecko, mamy 
na miejscu wszystko, co 
potrzeba - odzież, pieluszki, 
butelki ze smoczkiem, mle-
ko, łóżeczko z czystą po-
ścielą. To jedno z naszych 
licznych zadań, bo przecież 
już w nazwie „Wspólna 
praca” ukryty jest nasz cha-
ryzmat...

Barbara Szmejter
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W maju wypłaty gotówki 
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 Włocławek jest pierwszym miastem pre-
zydenckim w regionie, które już wypłacają 
świadczenia z programu 500 plus.

Edyta Geppert  
zaśpiewała w Kowalu

str. 04

Uroczystą mszą świętą, koncelebrowaną przez pro-
boszcza kowalskiej parafii ks. kanonika Piotra Gło-
wackiego rozpoczęły się w Kowalu powiatowe uro-
czystości związane z 1050 rocznicą chrztu Polski.

Powiat lipnowski tworzy własny
transport publiczny! 

str. 05

Wiele skarg na funkcjonowanie Kujawsko-Po-
morskiego Transportu - Samochodowego, ob-
sługujących pasażerów z powiatu lipnowskiego, 
sprawiło, że władze powiatu poważnie pochyliły 
się nad tym problemem. 

Świat w czarnym welonie

Zaczęło się od Franciszki Rakowskiej, krawcowej, mającej swój zakład w 
centrum Włocławka, przy Brzeskiej, naprzeciwko kościoła Franciszkanów. 
Dziś ponad 200 sióstr, pracujących w wielu krajach, kontynuuje jej dzieło.

Między terapią 
a sztuką

str. 07

Miał 21 lat, gdy zdarzył się ten wypadek... 
Runął cały świat. Po wielomiesięcznej re-
habilitacji wiedział, że nigdy już nie stanie 
na własnych nogach. Musiał nauczyć się 
żyć od nowa.
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Choć w okręgu Śródmieście propo-
zycji było kilka, to właśnie za budową 
fontanny opowiedziało się najwięcej 
głosujących. Już niedługo włocławia-
nie, którzy pojawią się w tej części 
miasta, zobaczą Stary Rynek w nowym 

wydaniu. Dokumentacja projektowo-
kosztorysowa tej inwestycji jest goto-
wa, w dniu 22 kwietnia Urząd Miasta 
ogłosił przetarg na realizację robót. 
Fontanna będzie wykonana z 4 niecek: 
2 podziemnych i 2 wyniesionych po-

nad poziom gruntu. Centralnym ele-
mentem fontanny będzie dysza wie-
loobrazowa bijąca wodą na wysokość 
do 5 metrów. Strumienie wodne oraz 
oświetlenie będą zsynchronizowane z 
muzyką. Przy fontannie staną ławki w 

postaci gabionów z koszami na zieleń 
oraz ławki na konstrukcji stalowej. Na 
Starym Rynku „wyrosną” drzewka 
wiśniowe, będą też nowe trawniki. 
Autorem projektu jest Pracownia Ar-
chitektoniczna „ARCHI-SIZE” mgr 

inż. Jakub Kaczorowski z Włocławka. 
Otwarcie ofert przetargowych zapla-
nowano na 9 maja br. Termin realizacji 
zadania to 14 czerwca.

Mieszkańcy wybrali. Na Starym Rynku 
we Włocławku pojawi się fontanna chodnikowa

Każdy mieszkaniec Wło-
cławka, który ukończył 16 lat 
i posiada zameldowanie na te-
renie miasta może wziąć udział 
w tegorocznej edycji budżetu 
obywatelskiego. Zachęcamy do 
współdecydowania o tym jak 
spożytkować pieniądze z bu-
dżetu miasta. Wystarczy zgło-
sić propozycje, które są dla 
Was ważne, opisać je i zacząć 
działać. Uczestnicząc w pla-
nowaniu i rozdysponowaniu 
środków mamy realny wpływ 
na to, co dzieje się w Naszym 
mieście, możemy wytyczyć 
ścieżki jego rozwoju na na-
stępne lata, pomóc wprowadzić 
zmiany, o których rozmawiamy 
z naszymi sąsiadami, znajomy-
mi czy przyjaciółmi, a których 
nikt poza nami nie zauważał. 

Budowa placu zabaw, wystawa 
muzealna albo zajęcia sporto-
we dla najmłodszych? A może 
jeszcze coś innego? Rozejrzyj-
my się wokół i sami decydujmy 

czego potrzebuje nasze osie-
dle, ulica i całe miasto. Więcej 
szczegółów na stronie www.
wloclawek.pl w zakładce Bu-
dżet Obywatelski.

W drugiej połowie bieżącego 
roku mają ruszyć prace związane 
z budową skweru rekreacyjnego 
na osiedlu Południe, pomiędzy 
ulicami: Wiejską-Zbiegniew-
skiej-Konopnickiej. W tym miej-
scu powstanie boisko wielofunk-

cyjne z trybunami, strefa gier, 
plac zabaw oraz ścieżka zdro-
wia wraz z siłownią zewnętrzną. 
Koncepcja zagospodarowania 
placu obejmuje również wybu-
dowanie terenu pod scenę, alejek 
parkowych i oświetlenia parko-

wego oraz elementów małej ar-
chitektury. Naturalnie, pojawi się 
też nowa zieleń, w tym drzewa, 
krzewy i trawniki. Prace zwią-
zane z budową skweru zostaną 
ukończone w 2017 roku.

Na Południu powstanie plac rekreacyjno-sportowy

3,5 mln złotych do wydania.
Rusza kolejna edycja włocławskiego Budżetu Obywatelskiego

Budowę fontanny chodnikowej na Starym Rynku zgłosili mieszkańcy Włocławka w ramach Budżetu Obywatelskiego. 

Wartość włocławskiego projek-
tu to 1 316 887,00 zł. Głównym 
założeniem tego przedsięwzięcia 
jest partycypacyjne wypracowanie 
Gminnego Programu Rewitalizacji, 
a także opracowanie narzędzi do 
utworzenia centrum rewitalizacyj-
nego.

Rewitalizacja to nie tylko infra-
struktura. Wychodzę z założenia, 
że w centrum wszelkich działań 
związanych z procesem rewitali-
zacji, musi stać człowiek. Dlatego 
we Włocławku kładziemy nacisk 
na jej społeczny wymiar. Ma to od-
zwierciedlenie w projekcie, który w 
ministerialnym konkursie na „Mo-
delową Rewitalizację Miast” został 
oceniony najwyżej w Polsce. Zwy-
cięski projekt jest wypadkową chęci 
poprawy śródmiejskiej infrastruk-
tury oraz zawodowej i społecznej 
aktywizacji mieszkańców centrum 
Włocławka. Zależy nam m.in. by 
teren objęty projektem konkurso-
wym ożywić gospodarczo, opraco-
wać dla niego skuteczny program 
rozwoju przedsiębiorczości, stwo-
rzyć system zachęt dla najemców 
lokali użytkowych zapewniających 
aktywizację parterów kamienic i w 

konsekwencji zbudować dobry wi-
zerunek włocławskiego Śródmie-
ścia – mówi prezydent Włocławka 
Marek Wojtkowski.

W trakcie trwania projektu, na ob-
szarze rewitalizacji będzie funkcjo-
nować tzw. kawiarnia obywatelska, 
zakłada się także aranżację wolnej 
przestrzeni na plac zabaw, zgodnie 
ze zgłoszonymi potrzebami i przy 
udziale mieszkańców w całości pro-
cesu inwestycyjnego, począwszy od 
wyboru miejsca i urządzeń, aż po 
nasadzenia zieleni.

Ważnym rezultatem projektu 
będzie nie tylko zmiana dotych-
czasowego wizerunku śródmieścia 
Włocławka, ale także wdrożenie i 
ugruntowanie modelu rewitalizacji 
społecznej, który będzie wzorem 
dla innych miast. W ramach projek-
tu planuje się m.in. wypracowanie 
programu rozwoju przedsiębiorczo-
ści w ścisłym centrum Włocławka, 
wprowadzenie systemu zachęt dla 
najemców lokali użytkowych czy 
ustalenie zasad wynajmu na prefe-
rencyjnych warunkach mieszkań 
uzdolnionym absolwentom.

Włocławek wygrał konkurs: „Modelowa Rewitalizacja Miast” ogłoszo-
ny przez Ministerstwo Infrastruktury i Rozwoju. Projekt „Śródmieście 
na drodze do zmian – opracowanie narzędzi aktywizacji zawodowej i 
społecznej mieszkańców centrum Włocławka” uzyskał pierwsze miej-
sce w „wyścigu” o dotacje.

Modelowa rewitalizacja

Sąd Rejonowy w Toruniu,
VII Wydz. Gospodarczy 
Krajowego Rejestru Sądowego
KRS 0000306552 
NIP 8882998854
REGON 340462591

Prezes zarządu:
Joanna Lewandowska
Członkowie Zarządu
Renata Kończyńska
Barbara Szmejter
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Blisko ćwierć miliona zło-
tych zostało już wysłane na 
konta mieszkańców, upraw-
nionych do skorzystania z 
dobrodziejstwa nowej proro-
dzinnej ustawy. We włocław-
skim ratuszu podsumowano 
przygotowania do tej akcji

 - Wbrew pesymistycznym 
prognozom obyło się bez 

długich kolejek i większych 
problemów – ocenia Marek 
Wojtkowski, prezydent Wło-
cławka. Pierwsze wysłane 

przelewy zasiliły konta 330 
wnioskodawców. Najwyż-
sza kwota trafiła do rodziny 
z siedmiorgiem dzieci. Zda-
niem ratusza Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej dobrze 
poradził sobie z tym zada-
niem. Potwierdza to Barbara 
Moraczewska, zastępca pre-
zydenta Włocławka. - Były 

wątpliwości, zgłaszane mię-
dzy innymi przez radnych, 
dlaczego akurat MOPR ma 
się tym zająć. Ale ośrodek 

bardzo dobrze poradził sobie 
ze zorganizowaniem całej 
akcji.

Do tej pory do włocław-
skiego MOPR wpłynbęło 4,5 
tysiąca wniosków. Łącznie, 
jak wynika z szacunkowych 
danych, będzie ich niespeł-
na 8 tysięcy. 500 decyzji na 
wypłatę świadczeń jest już 
gotowych.

 W niektórych przypadkach 
trzeba jednak skrupulatnie 
sprawdzać dane wniosko-
dawców. - Nie wszystkie 
wnioski były wypełnione 
prawidłowo, niektórzy peten-
ci składali je po kilka razy. 
Dotyczy to zwłaszcza wnio-
sków, przesyłanych do nas 
drogą elektroniczną - mówi-
Piotr Grudziński, dyrektor 
MOPR we Włocławku. Czas 
od momentu złożenia wnio-
sku do przelania pieniędzy 
na konto to we Włocławku 
zaledwie trzy tygodnie. Wy-
płaty gotówki w kasie MOPR 
rozpoczną się 6 maja.

(sab)

 Włocławek jest pierwszym miastem prezydenckim w regionie, które już wypłacają 
świadczenia z programu 500 plus.

500 plus
W maju wypłaty gotówki

Od początku roku w siedzibie 
Miejskiego Zarządu Usług Komu-
nalnych i Dróg odbywają się cy-
kliczne warsztaty adresowane do 
cyklistów i wszystkich miłośników 
rekreacji rowerowej. 

Ścieżki rowerowe oraz cała infra-
struktura służąca komunikacji rowe-
rowej to tematy społecznie ważne, 
służące rozwojowi miasta, nie tylko 
pod względem widocznych udogod-
nień, ale także ochrony środowiska 
naturalnego – mówi prezydent Wło-
cławka Marek Wojtkowski.

Warsztaty kreatywne to znakomita 
szansa, by cykliści wypowiedzieli 
się, czy są zadowoleni z dotych-
czasowej sieci ścieżek rowerowych 
i jakie ewentualnie zmiany w tym 
zakresie byłyby przez środowisko 

rowerzystów oczekiwane. Właśnie 
podczas takiego warsztatu opraco-
wano koncepcję niezbędnych dla 
rozwoju transportu rowerowego we 
Włocławku połączeń każdej dziel-
nicy miasta – łącznie 9 dzielnic ze 
ścisłym centrum (dzielnicą Śródmie-
ście). Nad rozwiązaniami pracowa-
no w dwóch niezależnych grupach 
składających się z przedstawicieli 
zrzeszonych środowisk cyklistów, 
mieszkańców Włocławka i społecz-
ników oraz pracowników Urzędu 
Miasta i Miejskiego Zarządu Usług 
Komunalnych i Dróg.  

Kolejne spotkanie w MZUKiD 
planowane jest na 10 maja. Wiodą-
cym tematem będzie docelowe wy-
pracowanie miejskich standardów 
rowerowych.

Miasto Włocławek, wspólnie z cyklistami, ustala program budowy no-
wych ścieżek rowerowych.

Włocławek 
dla rowerzystów
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Powiat włocławski jest jed-
nym z pierwszych samorządów 
w regionie, przystępującym do 
tzw. standaryzacji  placówek 
opiekuńczo-wychowawczych, 
zgodnie z zapisami ustawy o 
wspieraniu rodziny i systemie 
pieczy zastępczej. Z dokumen-
tu tego wynika, iż w roku 2020 
placówka opiekuńczo-wycho-
wawcza nie może być większa 
niż dla 14 dzieci i w jednym 
budynku nie może mieścić się 
więcej niż jedna placówka.

Wychowankowie domu dziec-
ka w Brzeziu już niebawem 
opuszczą pałac Kronnenbergów, 

w którym warunki mieszkanio-
we  z pewnością do idealnych 
nie należą. W obiekcie, którego 
czasy świetności minęły wiele 
lat temu podopieczni nie czują 
się komfortowo. Nic dziwnego, 
pałac jest niefunkcjonalny i od 
dawna wymaga remontu. Władz 
powiatu nie stać na kosztow-
ne inwestycje w pałacu, dlate-
go podjęto decyzję o budowie 
dwóch domków, w których już 
za kilka miesięcy zamieszkają 
podopieczni placówki. 

Starosta Włocławski Kazi-
mierz Kaca wraz z członkiem 
Zarządu województwa kujaw-

sko – pomorskiego Sławomirem 
Kopyściem przyglądali się po-
stępom prac na placu budowy. 
Podczas wizyty omawiano m.in. 
postępy inwestycji oraz inne 
kwestie związane z budową.

Zgodnie z zamysłem obiekty 
mają być nowoczesne, o moż-
liwie najwyższym standardzie 
wyposażenia. Takie, w których 
dzieci będą miały możliwie naj-
lepsze warunki  do życia. Zabyt-
kowy pałac władze powiatu za-
mierzają wystawić na sprzedaż. 
Liczą, że atrakcyjna lokalizacja 
w pobliżu zjazdu z autostrady 
skusi inwestorów.

Kosztem 1,5 miliona złotych powstają w Brzeziu dwa domy dla wychowanków tam-
tejszej placówki opiekuńczo-wychowawczej. 

Domy w Brzeziu już stoją

Budowę w towarzystwie starosty Kazimierza Kacy wizytował wicemarszałek Sławomir Kopyść

Inicjatorami powiatowych ob-
chodów jubileuszu chrztu Polski 
byli: Eugeniusz Gołembiewski – 
burmistrz Kowala oraz Kazimie-
rza Kaca – starosta włocławski. 
Na kowalskie uroczystości zjecha-
li zaproszeni goście:  poseł Łukasz 
Zbonikowski i senator Józef Ły-
czak, wicewojewoda kujawsko-
pomorski Józef Ramlau, członek 
Zarządu Województwa Sławomir 
Kopyść. Obecni byli przedstawi-
ciele Urzędu Marszałkowskiego, 
reprezentanci samorządu powiatu 
włocławskiego w osobach bur-
mistrzów, wójtów i pracowników 
samorządu,  radni powiatowi i 
gminni, liczne delegacje i poczty 
sztandarowe policji, Państwowej 
Straży Pożarnej z Włocławka, 
ochotniczych straży pożarnych 
powiatu włocławskiego, Pierwszej 
Pomorskiej Brygady Logistycznej 
im. Kazimierza Wielkiego w Byd-
goszczy, Bractwa Kurkowego, 
harcerzy, myśliwych oraz pocz-
ty szkół, instytucji i organizacji 
społecznych. W uroczystościach 
wzięli licznie mieszkańcy Kowala 
i okolicznych miasteczek i gmin 
reprezentujących powiat włocław-
ski.      

Ks. kanonik Piotr Głowacki 
odprawił mszę w asyście księdza 
seniora prałata Stanisława Wasz-
czyńskiego, byłego proboszcza 
Katedry Włocławskiej,  ks. Pio-
tra Polaka - proboszcza parafii w 
Kruszynie, ks. Ryszarda Pospie-
szyńskiego – proboszcza parafii 
w Kłótnie, ks. pallotyna Jana Sta-
wickiego, kowalanina, który na co 
dzień pełni swoją posługę dusz-
pasterską w Portugalii oraz ks. 
Dawida Mendroka – proboszcza 
parafii Ewangelicko-Augsburskiej 
we Włocławku.

  Były okolicznościowe przemó-
wienia, list gratulacyjny od staro-

sty dla burmistrza Kowala, wresz-
cie oczekiwany koncert Edyty 
Geppert. 

Druga część uroczystości odby-
ła się przy pomniku króla Kazi-
mierza III Wielkiego, który na tę 
okoliczność był przepasany biało 
czerwoną flagą oraz podświetlony 
w barwach narodowych. W pięk-
nej scenerii głos zabrali: Euge-
niusz Gołembiewski – burmistrz 
i gospodarz królewskiego miasta 
Kowal, poseł na Sejm RP Łu-
kasz Zbonikowski, senator Józef 
Łyczak, Wicewojewoda Kujaw-
sko-pomorski Józef Ramlau oraz 
członek Zarządu Województwa 
Sławomir Kopyść. List okolicz-
nościowy w imieniu posłanki na 
Sejm RP Joanny Borowiak odczy-
tała Magdalena Safandowska, a w 
imieniu  posła RP Krzysztofa Cza-
bańskiego Alicja Zawalska. 

Dla upamiętnienia tej histo-
rycznej uroczystości członkowie 
Bractwa Kurkowego z Włocławka 
wystrzelili salut z armaty, podkre-
ślając w ten sposób znaczenie po-
wiatowych obchodów jubileuszu 
1050. lecia chrztu Polski. 

Uroczystą mszą świętą, koncelebrowaną przez proboszcza 
kowalskiej parafii ks. kanonika Piotra Głowackiego rozpo-
częły się w Kowalu powiatowe uroczystości związane z 1050 
rocznicą chrztu Polski.

Edyta Geppert 
zaśpiewała w Kowalu

Impreza, nad którą patronat 
objęło Starostwo Powiatowe 
we Włocławku, odbyła się w  
Zespole Szkół im. Władysława 
Reymonta w Chodczu. W kon-
kursowych zmaganiach wzięło 
udział 15 uczniów, reprezen-
tujących osiem szkół:  Gimna-
zjum z Przedcza, Gimnazjum z 
Dąbrowic, Gimnazjum z Chod-
cza, LO z Izbicy Kujawskiej, 
LO z Lubrańca, LO z Chocenia 
oraz ZS  z  Starego Brześcia i 
ZS z Chodcza.

  Laureatami konkursu w ka-
tegorii szkół gimnazjalnych 
zostali: I – Konrad Sarnowski 
z Chodcza, II – Sara Gawry-

siak z Chodcza, III – Weronika 
Woźniak z Przedcza. W katego-
rii szkół ponadgimnazjalnych 
zwyciężyli: I -  Arkadiusz Kac-
perski z Chodcza,  II miejsce 
Ewelina Pietrzak z Chodcza, III 
miejsce Konrad Sadowski - LO 
Izbica Kujawska.

Zwycięzcy i uczestnicy kon-
kursu otrzymali dyplomy oraz 
atrakcyjne nagrody, które zosta-
ły wręczone przez starostę wło-
cławskiego  Kazimierza Kacę.  
Jak co roku podczas konkursu 
była obecna Jadwiga Fijałkow-
ska , wiceprzewodnicząca Rady 
Powiatu Włocławskiego.

Konrad Sarnowski i Arkadiusz Kacperski, obaj z Chod-
cza, zostali zwycięzcami VII Powiatowego Konkursu 
Języków Obcych, przebiegającego pod hasłem wiedzy o  
państwach niemieckojęzycznych.

Uczniowie z Chodcza 
wyprzedzili konkurencję• Remontom dróg na terenie 

powiatu włocławskiego poświę-
cone było spotkanie z udziałem  
starosty Kazimierza Kacy, Tade-
usza Wiśniewskiego - dyrektora 
Powiatowego Zarządu Dróg we 
Włocławku z.s. w Jarantowicach 
i Tomasza Jakubowskiego - pre-
zesa „Drogtomu”. Efektem spo-
tkania było podpisanie umowy 
na remonty 12 odcinków dróg. 
Łączna wartość przedsięwzięcia 
to  1 mln 596 tys. zł. Wszystkie 
drogi mają zostać przebudowane 
do 22 lipca br.

• Mieszkańcy powiatu wło-
cławskiego oraz przedstawiciele  
gmin powiatów lipnowskiego, 
radziejowskiego i miasta Wło-
cławka uczestniczyli w spotka-
niu  dotyczącym możliwości 
wykorzystania środków Europej-
skiego Funduszu Społecznego w 
ramach konkursów ogłaszanych 
w województwie kujawsko – po-
morskim. Spotkanie, prowadzo-
ne przez ekspertów Głównego 
Punktu Informacyjnego Fundu-
szy Europejskich Urzędu Mar-
szałkowskiego Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego oraz 
ekspertów z  Wojewódzkiego 
Urzędu Pracy w Toruniu odbyło 
się we włocławskim starostwie.

Ekspresem

Fot. Wojciech Nawrocki

Fot. Wojciech Nawrocki
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Starosta, upoważniony przez zarząd 
powiatu, powołał sześcioosobowy ze-
spół, nadzorowany przez wicestarostę 
Annę Smużewską, pod kierunkiem 

skarbnika powiatu Barbary Małkie-
wicz, który zajął się szczegółową ana-
lizą ruchu pasażerów.

- Dysponujemy precyzyjnymi dany-
mi, z których wynika, ilu pasażerów ko-
rzysta z poszczególnych linii, w jakich 
godzinach ruch jest największy i jakie w 
związku z tym są potrzeby zapewnienia 

publicznej komunikacji - mówi Krzysz-
tof Baranowski, starosta lipnowski. - 
Firma z Wrocławia, specjalizująca się 
w organizacji transportu pasażerskiego, 

zaproponuje 
szczegółowe 
rozwiązania...

9 marca, pod-
czas sesji Rady 
Powiatu w 
Lipnie,  starosta 
zaproponował 
Radzie Powiatu 
powołanie Sa-
morządowego 
Zakładu Trans-
portu Publicz-
nego Powiatu 
Lipnowskiego, 
będącego jed-
nostką budżeto-

wą powiatu. Wszyscy radni, obecni na 
sesji, wyrazili zgodę. 

- Wszczęliśmy już procedury zmie-
rzające do zakupu 16 autobusów, czter-
nastu 21-osobowych oraz dwóch 40-
osobowych. Mamy też jeden własny 
autobus - mówi starosta. - Zatrudnimy 
kierowców i pracowników admini-

stracyjnych. Koszty zakupu pojazdów, 
szacowane na 3,5 do 4 miliona złotych, 
pokryjemy z naszego budżetu. Jeden 
milion, na wpłatę własną, już praktycz-
nie mamy. To pieniądze z oszczędności 
poprzetargowych, płac pracowników 
administracyjnych starostwa oraz ze 
sprzedaży działek.

Kursy autobusów będą odbywać się 
wahadłowo z centrów takich jak Skę-
pe, Kikół, czy Dobrzyń nad Wisłą  do 
Lipna i z powrotem. Najczęstsze kur-
sy będą rano, w godzinach od 5.00 do 
8.00, gdy najwięcej osób dojeżdża do 
szkół i do pracy oraz w godzinach po-
południowych, od 13.00 do 16.00, gdy 
ludzie wracają do domów. Ostatnie kur-
sy z Lipna do miejscowości w powiecie 
planowane są a godz.22.30.

Zaplanowano również trasy miejskie 
na terenie Lipna, dowożące uczniów 
i pracowników na ulice Wojska Pol-
skiego, Skępską, Okrzei, Ogrodową, 
do szpitala. - Zdajemy sobie sprawę, 
że forma zakładu budżetowego będzie 
zmuszała powiat do ewentualnych do-
tacji, ale zależy nam na tym, by ceny 
biletów były możliwie najniższe - pod-
kreśla Krzysztof Baranowski.

Wiele skarg na funkcjonowanie Kujawsko-Pomorskiego Transportu - Samochodo-
wego, obsługującego pasażerów z powiatu lipnowskiego, sprawiło, że władze powia-
tu poważnie pochyliły się nad tym problemem. 

Powiat tworzy własny 
transport publiczny! 

To święto wojsk inżynieryj-
nych ustanowione zostało w 
1946 roku, w rocznicę sforsowa-
nia linii Odry i Nysy Łużyckiej 
16 kwietnia 1945 roku. Podczas 
uroczystości we Włocławku, z 
udziałem lokalnych władz, sta-
rosta, jako człowiek szczególnie 

zasłużony dla wojsk inżynieryj-
nych, otrzymał okolicznościowy 
medal. - Nie spodziewałem się 
tego wyróżnienia, to dla mnie 
ogromny zaszczyt i motywacja 
do jeszcze lepszej współpracy z 
wojskami inżynieryjnymi - pod-
kreślał wzruszony. Gratulujemy! 

Kolejne wyróżnienie dla Krzysztofa Baranowskiego, starosty lip-
nowskiego, który został uhonorowany z okazji „Dnia Sapera”. 

Starosta 
z medalem saperów

Tegoroczna, siódma już edy-
cja Festiwalu Nauki, Kultury i 
Przedsiębiorczości podkreśla w 
szczególny sposób idee przedsię-
biorczości, innowacyjność oraz 
współpracę nauki z gospodar-
ką. Dyskusja z udziałem przed-
siębiorców, samorządowców i 

przedstawicieli organizacji poza-
rządowych odbyła się  w salach 
Kujawskiej Szkoły Wyższej we 
Włocławku. Anna Smużewska 
mówiła m.in. o dokonaniach po-
wiatu lipnowskiego w zakresie 
organizacji strefy ekonomicznej 
w Kolankowie i Lipnie.

Wicestarosta Lipnowski Anna Smużewska obok patrona honoro-
wego Festiwalu, prezydenta Włocławka Marka Wojtkowskiego i 
Eugeniusza Gołembiewskiego, burmistrza Kowala, była jednym 
z uczestników panelu dyskusyjnego z ramienia samorządowców.

O powiecie podczas 
wyjątkowego Festiwalu

Jak co roku gimnazjaliści mieli 
okazję zapoznać się z ofertą eduka-
cyjną szkół ponadgimnazjalnych, 
prowadzonych przez powiat lip-
nowski. Co ciekawe - propozycje 
były w oryginalny, niebanalny spo-
sób prezentowane przez uczniów 
tych szkół. Na zwiedzających 
czekały foldery, zawierające ofertę 

edukacyjną szkół ponadgimnazjal-
nych na rok szkolny 2016/2017. 
Były też drobne upominki oraz 
losowanie nagród rzeczowych dla 
przedstawicieli poszczególnych 
gimnazjów. Gimnazjaliści zwie-
dzali następnie Zespół Szkół Tech-
nicznych oraz Centrum Kształ-
cenia Praktycznego, gdzie mogli 

zapoznać się już szczegółowo z 
ofertą wszystkich prezentujących 
się wcześniej szkół.

Tych, których zainteresowała 
oferta edukacyjna lipnowskich 
szkół, zapraszamy do elektronicz-
nej rekrutacji pod adresem: lipno.
edu.com.pl/Kandydat

W Zespole Szkół Technicznych w Lipnie odbyły się  „Powiatowe Targi Edukacyjne 2016”, w któ-
rych wzięło udział 15 gimnazjów z terenu powiatu lipnowskiego, łącznie ponad 700 osób.

Co po gimnazjum? Targi!

- Jeszcze w marcu podpisałem 
umowę z Państwowym Fundu-
szem Rehabilitacji Osób Niepełno-
sprawnych w Toruniu na realizację 
programu ,,Aktywny Samorząd”. 
Jego celem jest wyeliminowanie lub 
zmniejszenie barier, ograniczających 
uczestnictwo niepełnosprawnych 
mieszkańców powiatu w życiu spo-
łecznym, zawodowym i w dostępie 
do edukacji - mówi starosta Krzysztof 
Baranowski.

Program jest realizowany ze środ-

ków PFRON, zaś formy wsparcia 
adresowane są do niepełnospraw-
nych mieszkańców powiatu. Mają 
oni możliwość skorzystania z dwóch 
tzw. modułów. Pierwszy obejmuje 
m.in.  pomoc w zakupie i montażu 
oprzyrządowania do posiadanego 
samochodu,  uzyskaniu prawa jazdy 
kategorii B, w zakupie sprzętu elek-
tronicznego  itp.

Moduł II to przede wszystkim  po-
moc w uzyskaniu wykształcenia na 
poziomie wyższym poprzez dofinan-

sowanie kosztów edukacji w szkole 
policealnej, kolegium lub w szkole 
wyższej. Zarząd PFRON w Oddziale 
w Toruniu przyznał pierwszą  transzę 
na realizację tych zadań w wysokości 
ponad 130,6 tys. złotych, w tym na 
Moduł I – 53,5 tys. złotych oraz na 
Moduł II  ponad 77 tysięcy złotych.

-  Chciałbym podkreślić, iż nie jest 
to nasze ostatnie słowo w tej kwestii, 
bowiem czynimy starania o pozyska-
nie dodatkowych pieniędzy na te cele 
- podkreśla starosta.

Rok 2016 jest kolejnym, w którym Powiat Lipnowski aktywnie i niestrudzenie bierze udział w pro-
gramach, mających na celu bezpośrednią pomoc osobom niepełnosprawnym.

Aktywnie dla niepełnosprawnych

To efekt starań, jakie starosta Krzysz-
tof Baranowski podjął po zakończeniu 
przebudowy „dziesiątki”. 

Wiele innych uwag i zastrzeżeń 
zgłoszonych do GDDKiA zostało zre-
alizowanych, natomiast kwestia tzw.  
lewoskrętu wciąż budziła kontrower-
sje, zarówno po stronie kierowców jak 
i projektantów. 

 - Już wkrótce rozpoczną się prace 
i zostanie przebudowana wyspa ka-
nalizująca ruch na wlocie ulicy  Spor-
towej do drogi krajowej numer dzie-
sięć – mówi starosta .. -  Cieszę się, że 
współpraca z miastem i burmistrzem 
Pawłem Banasikiem pozwoliła nam 
osiągnąć cel, jakim jest swobodny 
przejazd z Lipna w kierunku Torunia.  

Dzięki wspólnym działaniom starosty lipnowskiego i burmistrza 
miasta Lipna udało się doprowadzić do pomyślnego finału spra-
wę lewoskrętu, czyli wyjazdu w kierunku Torunia na drogę kra-
jową 10 z ul. Sportowej.

Sportową i w lewo!

39 letni włocławianin zatrzymany
za rozpowszechnianie dziecięcej pornografii!
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Co to jest Regionalny Inkubator 
Przedsiębiorczości?

Inkubator ma tworzyć warunki do 
powstawania nowych i rozwoju istnie-
jących przedsiębiorstw. Osobom roz-
poczynającym działalność gospodarczą 
lub prowadzącym ją od niedawna, ma 
ułatwić funkcjonowanie w początkowej 
fazie prowadzenia firmy. Na specjalne 
preferencje mogą liczyć firmy działają-
ce nie dłużej niż 2 lata.

Wiadomo, że rozpoczęcie działal-
ności gospodarczej zawsze wiąże się z 
jakąś inwestycją. Chcemy na  tym eta-
pie zdjąć z głowy przedsiębiorcy część 
zmartwień, tak, by mógł się on skupić 
na intensywnym rozwijaniu  swojej 
działalności, by jak najszybciej zaczęła 
ona przynosić zyski. 

Co oferujecie przedsiębiorcom?
Inkubator mieści się w nowo wyre-

montowanym budynku przy ulicy To-
ruńskiej 30. Zlokalizowano tu 16 biur o 
powierzchni od 15 m2 do 30m2 . 

Włocławianie mogą kojarzyć to 

miejsce z dawną szkołą muzyczną, jed-
nak obiekt został wyremontowany i za-
adaptowany na potrzeby biurowe.

Jest do nas dobry dojazd, mamy 
miejsca parkingowe przed budynkiem.

Nasze pomieszczenia są w pełni 
wyposażone. Przedsiębiorca - w zależ-
ności od potrzeb - otrzymuje komplet 
mebli biurowych, sprzęt komputero-
wy, dostęp do wielofunkcyjnych urzą-
dzeń biurowych, Internetu, zasobów w 
„chmurze obliczeniowej”. Oprócz biur 
mamy także miejsca do pracy w prze-
strzeni wspólnej, gdzie przedsiębiorca 
wynajmuje po prostu biurko.

Wspomniała pani o preferencjach 
dla firm, które istnieją nie dłużej niż 
2 lata, czy one dostają w Inkubatorze 
coś za darmo?

W biznesie nie ma nic za darmo i 
nasi przedsiębiorcy od początku uczą 
się racjonalnego gospodarowania fi-
nansami, natomiast wiadomo, że pewne 
wsparcie na początku bardzo pomaga. 
Dlatego właśnie każda firma, działająca 
nie dłużej niż dwa lata może korzystać u 
nas z preferencyjnych warunków najmu 
pomieszczeń w postaci zniżek nawet do 
30%.

Czy przedsiębiorca rozpoczynają-
cy działalność może rejestrować fir-
mę pod adresem Inkubatora?

Oczywiście. Może wykorzystywać 
adres Inkubatora zarówno do celów re-
jestracyjnych, jak i marketingowych. Są 
osoby, które mają firmy w małych mia-
steczkach, a chcą w różnego typu ma-
teriałach podawać bardziej rozpozna-
walny adres. Wynajmując u nas biuro, 
czy stanowisko do pracy w przestrzeni 
wspólnej mają taką możliwość.

Mogą podawać także adres inku-

batora jako adres korespondencyjny, 
ponieważ oferujemy usługę wspólnego 
sekretariatu (przyjmowanie korespon-
dencji przychodzącej).

Jakiego typu firmy interesują się 
biurami w Inkubatorze?

Najczęściej są to biura rachunkowe, 
leasingowe, pracownie architektonicz-
ne i graficzne, kancelarie prawne, firmy 
działające w branży IT, firmy szkole-
niowe ale także np. call center, czy małe 
szkoły językowe.

Oprócz biur przedsiębiorcy mogą 
korzystać także z innych usług ofero-
wanych przez inkubator?

Tak. W Inkubatorze mamy także salę 
konferencyjno-szkoleniową, wyposażo-
ną w projektor multimedialny, tablicę in-
teraktywną, flipchart, pełne zaplecze so-
cjalne. Przedsiębiorcy, którzy potrzebują 
miejsca na spotkanie biznesowe mogą 
korzystać z naszego business-room`u. 
U nas przedsiębiorca nigdy nie jest po-
zostawiony samemu sobie. Otrzymuje 
pełne wsparcie administracyjne, wkrót-
ce także szkoleniowe.

Kto może starać się o przyjęcie do 
Inkubatora?

Każdy przedsiębiorca. Preferujemy 
tych „młodych” stażem, ale tak napraw-
dę każda firma może znaleźć u nas swo-
je miejsce.

Zainteresowani mogą składać doku-
menty aplikacyjne bezpośrednio w sie-
dzibie Inkubatora przy ul. Toruńskiej 30 
lub we włocławskim biurze Kujawsko-
Pomorskiego Funduszu Pożyczkowego 
sp. z o.o. przy ul. Bechiego 2 (p. nr 13).

Oczywiście najpierw zapraszam do 
obejrzenia naszego budynku, wystarczy 
umówić się telefonicznie: 737 722 103

Kolejny Regionalny Inkubator Przedsiębiorczości otwarto we Włocławku przy ul. Toruńskiej 30. 
Placówkę prowadzi Kujawsko-Pomorski Fundusz Pożyczkowy sp. z o.o. w Toruniu

Nowa przestrzeń dla włocławskiego biznesu

Regionalny Inkubator 
Przedsiębiorczości

ul. Toruńska 30
tel. 737 722 103

www.kpfp.org.pl/inkubatory

• 16 w pełni wyposażonych biur od 15 do 30 m2
• Stanowiska do pracy w przestrzeni wspólnej

• Dostęp do Internetu i zasobów w chmurze obliczeniowej
• Usługa wspólnego sekretariatu

Do 30% zniżki dla firm 
działających nie dłużej 

niż 2 lata

Inkubatory prowadzone przez Kujawsko-Pomorski Fundusz 
Pożyczkowy SP. z o.o. w Toruniu powstały przy wsparciu samo-
rządu województwa, dzięki środkom uzyskanym z Regionalne-
go Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko – Pomor-
skiego na lata 2007–2013 Oś 5. Wzmocnienie konkurencyjności 

przedsiębiorstw, Działanie 5.1 Rozwój instytucji otoczenia 
biznesu, Schemat: Inkubatory przedsiębiorczości.

Halina Piwońska, 
kierownik RIP we Włocławku

- Stawiamy na partnerstwo z gminami, 
wspólnie łatwiej jest zrealizować istotne 
dla nas cele - mówi Kazimierz Kaca, staro-
sta włocławski. Zadowolenia nie kryje też 
Stanisław Sadowski, wójt Baruchowa. - To 
fakt, że musieliśmy dopłacić do remontu 
powiatowej drogi, ale znajduje się ona na 
terenie naszej gminy i korzystają z niej 
głównie nasi mieszkańcy. Gdyby starostwo 
miało realizować to zadanie wyłącznie z 
własnych środków, musielibyśmy pewnie 
jeszcze długo czekać na ten remont.

Przed kilkoma dniami starosta Kazi-
mierz Kaca przyglądał się trwającym pra-
com przy przebudowie tej drogi. Zaintere-
sowaniu trudno się dziwić, bowiem powiat 
wyłożył na to zadanie  ponad 764 tysiące 
złotych. Wkład gminy Baruchowo wynosi 
343,3 tys. złotych,  1 mln 107, 3 tys. zło-
tych to kwota dotacji z „Programu rozwoju 
gminnej i powiatowej  infrastruktury dro-
gowej na lata 2016 – 2019”.

Przebudową ponad 2-kilometrowego 
odcinka drogi w ramach I etapu zajmuje 

się firma Skanska S.A. W jej gestii jest 
więc poszerzenie jezdni do 5,5 m, wyko-
nanie chodnika o szerokości 2 m na całej 
długości odcinka, dwóch przystanków z 
peronami, zjazdów, przejścia dla pieszych 
z azylem i sygnalizacją świetlną, utwar-
dzonych poboczy o szerokości 1 m, ro-
wów, oświetlenia drogi oraz przebudowa 
siedmiu skrzyżowań z drogami gminny-
mi. Termin zakończenia robót ustalono na 
dzień 31 lipca 2016 roku. 

Całkowita wartość zadania wynosi 2 

mln 215 tys. złotych. Przebudowywany 
odcinek drogi powiatowej jest jednym z 
najbardziej istotnych elementów systemu 
komunikacyjnego powiatu włocławskie-
go, łączącego dwie gminy tj. gminę Kowal 
- która wycofała się z przebudowania drogi 
na swoim terenie -  z gminą Baruchowo 
oraz integruje sieć dróg powiatowych z 
siecią ponadlokalną, poprzez bezpośrednie 
połączenie z drogą wojewódzką nr 265. 

(sab)

W gminie Baruchowo trwa przebudowa  drogi  powiatowej Kowal – Dobrzelewice – Baruchowo.

Baruchowo i powiat 
idą wspólną drogą

O tym, że nietrzeźwy prokurator 
bierze udział w rozprawie w Sądzie 
Rejonowym, powiadomił policję jeden 
z sędziów. W tym czasie prokurator 
Piotr S. opuścił już gmach sądu, wkrót-
ce został zatrzymany, gdy jechał swoim 
samochodem ulicą Polną.  W wydycha-
nym powietrzu miał 0,28 mg alkoholu. 
Na miejsce wezwana została szefowa 
Piotra S. Zarządziła pobranie od pod-
władnego krwi na zawartość alkoholu 
w organizmie. Na miejscu Piotrowi S. 
zatrzymane zostało prawo jazdy.

  Piotr S. do niedawna był szefem 
Prokuratury Rejonowej. W związku 
ze zmianami kadrowymi, jakie zaszły 
w okręgu włocławskim, stracił stano-
wisko, pozostając nadal prokuratorem 
Prokuratury Rejonowej. Jako szef samy 
był jakiś czas temu wzywany przez 
policję, gdy jeden z jego podwładnych 
znalazł się w podobnej sytuacji - został 

zatrzymany przez załogę śmieciarki, 
gdy pijany jechał samochodem. 

To zdarzenie może zdecydować o 
jego przyszłości. - Zachowanie Piotra 
S. zostało uznane za rażące uchybienie 
godności  urzędu prokuratorskiego, a 
taka kwalifikacja upoważnia nas do 
zawieszenia go w pełnieniu czynności 
służbowych - mówi prokurator okręgo-
wa we Włocławku Justyna  Plechow-
ska.

  Wobec Piotra S. wszczęte zostało 
postępowanie dyscyplinarne, natomiast 
jeśli okaże się, że popełnił przestępstwo, 
kierując samochodem w stanie nietrzeź-
wości, czyli mając w organizmie stęże-
nie alkoholu przekraczające 0,5 promi-
la, Prokuratura Okręgowa wystąpi o 
uchylenie prokuratorowi immunitetu w 
celu pociągnięcia go do odpowiedzial-
ności karnej. 

(tik)

Wynik badania krwi przesądzi o losie 46-letniego prokura-
tora Piotra S.

Kolejny prokurator 
ma tęgie kłopoty
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W Domu Pomocy Społecznej w Ko-
walu mieszka wiele nietuzinkowych 
osób. Jedną, z nich jest 47-letni An-
drzej Sowiński, pochodzący z Wiel-
kopolski. Służbę wojskową odbywał 
w Gdyni i właśnie wtedy, podczas 
powrotu z przepustki do jednostki, 

zdarzył się wypadek samochodowy. 
Diagnoza była straszna: przerwany 
kręgosłup szyjny. Wiele miesięcy re-
habilitacji pozwoliło na częściowy 
powrót do zdrowia. Częściowy, bo od 
tamtego czasu pan Andrzej porusza 
się na wózku inwalidzkim. We wrze-

śniu 2008 roku zamieszkał w Domu 
Pomocy Społecznej w Kowalu.

- Jest jednym z kilku utalentowa-
nych mieszkańców, którzy przyspa-
rzają nam wielu powodów do dumy 
– mówi Piotr Jacek Zbonikowski, dy-
rektor placówki. - Jego piękne obrazy, 

malowane na szkle, zdobią wiele po-
mieszczeń w naszym domu.

Talent i pasję odkrywamy w róż-
nym czasie i w różnych okoliczno-
ściach.  Andrzej Sowiński  odnalazł ją 
w arteterapii, która oprócz harmonizu-
jącej siły sztuki, wydobyła wyjątkowy 
talent artystyczny, nieznający barier – 
twierdzi Ewa Łukaszewska, instruktor 
terapii zajęciowej w kowalskim DPS.  
- Trud tej sztuki polega na ogromnym 
nakładzie sił, jaki  niezbędny jest nie 
tylko do tworzenia, ale i do troski o 
zdrowie, której to wartości potrzeb-
ny jest stały wysiłek i ćwiczenia. Od 
siedmiu lat pan Andrzej tworzy w 
taki właśnie sposób. Dla lekarzy jest 
inwalidą, dla potrafiących cenić sztu-
kę – artystą, a dla nas – bohaterem. 
Wojownikiem, który walczy po cichu 
i bardzo subtelnie w rękawiczkach i 
pędzlem. Dosłownie. 

Ponieważ pan Andrzej ma ogra-
niczoną sprawność rąk i porusza się 
z pomocą wózka, potrzebna była 
specjalna forma umożliwiająca opa-
nowanie jednej z najtrudniejszych 
technik malarskich, jaką są farby wi-
trażowe. Do tego skonstruowano spe-
cjalną rękawiczkę, której pomysło-
dawcą był sam twórca. Rękawiczka 
posiada wszyte specjalne tunele będą-
ce miejscem mocowania pędzla. Pan 
Andrzej opierając dłoń w rękawiczce 
o podbródek i wykonując ruchy gło-
wą – operuje pędzlami umieszczo-
nymi w tunelach rękawiczki. Dzięki 
temu udaje mu się utrzymać pędzle, 

co w dłoni byłoby niemożliwe. Od 
siedmiu lat uczestniczy regularnie 
w wielu konkursach, przeglądach, 
wystawach i prezentacjach. Jest do-
cenionym twórcą i laureatem m.in. 
nagrody honorowej w Wojewódzkim 
Konkursie Plastycznym pt. „Zamki, 
dworki i rezydencje na ziemiach wo-
jewództwa Kujawsko-Pomorskiego 
w 2014 roku, w 2015 – III nagroda w 
konkursie „Pejzaż polski” w Toruniu. 
Poza tym jest wielokrotnym uczest-
nikiem, uczestnikiem m.in.: wystaw 
o tematyce świątecznej w Urzędzie 
Marszałkowskim Województwa Ku-
jawsko-Pomorskiego w Toruniu, co-
rocznych Prezentacji Twórczości Ar-
tystycznej Osób Niepełnosprawnych 
we Włocławku, międzynarodowego 
biennale Sztuk Plastycznych Osób 
Niepełnosprawnych w Krakowie, 
wojewódzkiego Konkursu Plastycz-
nego pt. „Święci i błogosławieni w 
dziejach narodu polskiego w Toruniu 
2013 roku, konkursu z cyklu „Szuka-
jąc talentów – twórczość Samorodna” 
Fundacji Artefakt z Poznania 2015 
rok

Artyzm miesza się tu z terapią, a 
terapia z artyzmem. To twórczość, w 
której można się zapomnieć i której 
nie można nie zapamiętać. Dzięki 
silnej woli, ogromnej determinacji 
powstaje coś, co nie jest tylko efek-
tem walki z ograniczeniami ciała, ale 
dziełem niebywale sprawnych umie-
jętności artystycznych. 

(sab)

Miał 21 lat, gdy zdarzył się ten wypadek... Runął cały świat. Po wielomiesięcznej rehabilitacji wiedział, że nigdy już nie stanie na własnych 
nogach. Musiał nauczyć się żyć od nowa.

Między terapią a sztuką

Kilkunastroosobowa grupa włocła-
wian po 50 roku życia przez killka mie-
sięcy poznawała tajniki pracy dzienni-
karza telewizyjnego. A ponieważ jest 
to zawód pozwalający spędzać aktyw-
nie czas, nawiązywać nowe znajomo-
ści, pozwalający podnieść poczucie 
własnej wartości, uczestnicy projektu 
po jego zakończeniu, nie kryli swoje-
go zadowolenia. - To była fantastyczna 
przygoda i niezapomniane doświad-
czenie- mówili.

Przed warsztatami dziennikarskimi 
oraz pracą nad realizacją reportaży o 
działaniach innych stowarzyszeń re-
alizujących projekty ze wsparciem 
fundacji Anwil dla Włocławka uczest-
nicy projektu „Pięćdziesiątka w blasku 
fleszy” uczestniczyli w szkoleniach 
i warsztatach z kreowania wizerun-
ku, komunikacji interpersonalnej, jak 
radzić sobie ze stresem, nowoczesne 

multimedia dla seniora.
 Dużym zainteresowaniem cieszył 

się wykład dra hab. psychologiii Woj-
ciecha Gulina, znanego z programu 
Telewizji Kujawy „Kwadrans z psy-
chologiem”pt. „Doceń swój wiek i 
zrób z niego atut”.

Podczas realizacji projektu uczestni-
cy mieli okazję obserwować działania 
wielu włocławskich stowarzyszeń i  
nawiązać wiele nowych znajomości.

Realizację projektu zakończył uro-
czysty obiad na który do restauracji 
Victoria  uczestników zaprosiły człon-
kinie zarządu Medialnego Centrum 
Kujaw Joanna Lewandowska, Barbara 
Szmejter oraz Renata Kończyńska. A  
certyfikaty, które otrzymali uczestnicy 
projektu „Pięćdziesiątka w blasku fle-
szy” są dowodem na to, że dziennika-
rzem można zostać w każdym wieku!

Dobiegł końca projekt „Pięćdziesiatka w blasku fleszy”, dzię-
ki któremu osoby, które czas aktywności zawodowej mają 
już za sobą znów mogły bardzo interesująco spędzać czas.

Pięćdziesiątka w blasku fleszy



        Puls Regionu        www.kujawy.info
Przestępczość08 29 kwietnia 2016

Działania policji to 
efekt międzynarodowej 
współpracy polskich i 
niemieckich służb. W 
2015 roku niemiecka 
policja, monitorując In-
ternet pod kątem roz-
powszechniania porno-
grafii z udziałem dzieci, 
wpadła na trop użyt-
kowników z całego świa-
ta, którzy wymieniali się 
plikami o treściach pe-
dofilskich. Wśród tych 
osób byli również użyt-
kownicy z Polski. Infor-
macje te poprzez Biuro 
Interpolu w Wiesbaden 
trafiły do Komendy 
Głównej Policji.

Sprawą natychmiast 
zajęli się eksperci z Wy-
działu dw. z Handlem 
Ludźmi Biura Służby 
Kryminalnej Komendy 
Głównej Policji. Zaan-
gażowani w operację 
zostali również funkcjo-
nariusze z Wydziału dw. 
z Cyberprzestępczością 
Biura Służby Kryminal-
nej KGP, którzy usta-
lili, iż w przestępczym 
procederze brali udział 
użytkownicy z terenu 
całej Polski. Z uwagi na 
dużą skalę, a także cha-
rakter przestępczości 
oraz liczbę ustalonych 
użytkowników, wzorem 
doświadczeń z poprzed-
nich operacji w dniu 
13 kwietnia 2016 roku 
przeprowadzono skoor-
dynowane działania po-
licyjne na szczeblu ogól-
nokrajowym o krypt. 
„GLAS”.

Tego dnia na terenie 

szesnastu województw 
przeprowadzono działa-
nia, skutkiem ich było 
podjęcie czynności wo-
bec 50 osób.

Wśród nich był 39-letni 
mieszkaniec Włocławka. 

Podczas przeszukania 
jego mieszkania poli-
cjanci zabezpieczyli 3 
komputery oraz 100 płyt 
CD/DVD.

Ze wstępnych ustaleń 
eksperta z dziedziny in-
formatyki wynika, że na 
dysku jednego z kom-
puterów znajdowały się 
materiały pornograficz-
ne, zawierające treści 
z udziałem małoletnich 
poniżej 15 roku życia.

39-latek trafił do po-
licyjnego aresztu. Ze-
brane dowody pozwoliły 
mundurowym przedsta-
wić zarzuty z art. 202 § 
4 i 4a kk tj. wielokrot-
nego utrwalania, spro-

wadzania, przechowy-
wania oraz posiadania 
treści pornograficznych 
z udziałem małoletnich 
poniżej 15 roku życia, za 
co grozi kara pozbawie-
nia wolności do lat 10.

Sprawca został dopro-
wadzony do Prokuratury 
Rejonowej we Włocław-
ku i decyzją oskarżycie-
la objęty policyjnym do-
zorem.

Podobne czynności 

zostały wykonane pod 
jednym z adresów na te-
renie Mogilna, gdzie za-
bezpieczono do dalszych 
badań sprzęt kompute-
rowy i nośniki danych 
(dysk, 5 pendrivów, 4 

karty pamięci i 55 płyt 
CD/DVD). Teraz od opi-
nii biegłego będzie za-
leżny dalszych bieg tej 
sprawy.

W całym kraju poli-
cjanci przeprowadzili 
przeszukania w 50 miej-
scach (domy, mieszka-
nia, siedziby firm, itd.), 
w wyniku czego za-
bezpieczyli łącznie: 82 
komputery (PC, lapto-
py i tablety), 60 dysków 

twardych, 87 pendrivów 
i kart pamięci oraz po-
nad 4205 płyt CD/DVD.

Podjęte przez policjan-
tów czynności pozwoliły 
na zabezpieczenie znacz-
nej ilości zdjęć oraz fil-
mów z pornografią dzie-
cięcą, która mogła trafić 
do Internetu. Materiał, 
który będzie poddany 
badaniu przez biegłych 
ekspertów, to ponad 44 
000 GB danych, które 
mogą zawierać treści 
pornograficzne z udzia-
łem dzieci. W całej Pol-
sce w sumie policjanci 
zatrzymali 15 osób, a 13 
przedstawili łącznie 17 
zarzutów.

Sprawy mają charak-
ter rozwojowy, po opinii 
biegłych z zakresu in-
formatyki kolejne oso-
by mogą usłyszeć zarzu-
ty rozpowszechniania, 
sprowadzania, utrwala-
nia i posiadania porno-
grafii dziecięcej 

Przestępstwa te za-
grożone są odpowiednio 
karą od 2 do 12, od roku 
do 10 i od 3 miesięcy do 
5 lat pozbawienia wol-
ności. 

Sprawdzane będą rów-
nież wątki tego, czy 
osoby zatrzymane nie 
współpracowały z inny-
mi pedofilami z terenu 
Polski oraz innych kra-
jów. 

Jest to kolejna opera-
cja Polskiej Policji wy-
mierzona w ten proceder 
i już druga w tym roku.

(Ljot)

Policjanci z Włocławka zatrzymali 39-latka w ramach ogólnopolskiej operacji Policji o krypt. „GLAS”, wymierzonej w użytkowni-
ków Internetu, którzy sprowadzali i rozpowszechniali materiały z pornografią dziecięcą. W całej Polsce podczas działań zatrzyma-
no 15 osób. To kolejne „uderzenie” polskiej policji, wymierzone w przestępczość pedofilską.

39 letni włocławianin zatrzymany
za rozpowszechnianie dziecięcej pornografii!
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REKLAMA B055002625A

A bankowe kredyty konsolidacyjne i gotówkowe 
A kredyty hipoteczne na zakup, budowę, remont, pod zabezpieczenie
A kredyty fi rmowe od 1 dnia działalności
A leasing
Oferta fi nansowania MSP to:
- kredyt na spłatę ZUS, US, bez zabezpieczeń,
-  fi nansowanie na oświadczenie, 

bez zabezpieczeń do 100 000 PLN,
-  fi nansowanie działalności bieżącej 

do 1 mln PLN,
- leasing.
Włocławek, 
ul. Wiejska 18A 

www.kredytywloclawek.pl
Biuro kredytowe PROFIT
TEL. 507 129 827

- Czy Beata Kozidrak 
uważa, że po trzydziestu 
latach na scenie osiągnęła 
już wszystko? Jaki jest jej 
przepis na szczęście i czy 
ma takie dni, że wolałaby 
być kimś innym?- Jarosław 
Wróblewski, prowadzący 
nowy program w Telewizji 
Kujawy na pewno zapyta 

rozmówcę o to, co chcieli-
byście wiedzieć. Tego mo-
żecie być pewni, tak jak 
tego, że jeszcze nie raz za-
skoczy na antenie.

Jarek z wrodzoną sobie 
ciekawością świata i dy-
namiką widoczną w mowie 
i gestach pyta bez cienia 
skrępowania, a interesuje 
go nie tylko życie gwiazd, 
ale także tzw normalnych  
ludzi. - Uważam, że roz-
mowa ze zwykłymi ludzmi 
o zwykłych rzeczach może 

być bardzo pasjonująca - 
mówi Jarek zapowiadając 
jednocześnie, że tematów 
z pewnością wystarczy mu 
na długo. To właśnie w tym 

programie mogliśmy po-
znać tajniki życia ochro-
niarzy i dowiedzieć się, 
czego najbardziej nie lubią 
w swojej pracy.

- Na pewno w najbliższym 
czasie zaproszę do progra-
mu wiele gwiazd, ale też i 
lokalnych artystów, którzy 
robią fajne rzeczy, ale nie 
mogą się z nimi przebić- 
mówi prowadzący program 
„Zawrót głowy”.

Program Jarka Wróblew-
skiego można ogladać w 
każde czwartkowe popołu-
dnie na antenie Telewizji 
Kujawy i na żywo na porta-
lu kujawy.info.

- Cieszę się, że mogę re-
alizować ten program, tym 
bardziej, że emitowany jest 
przez Telewizję Kujawy, 
stację, z którą jestem zwią-
zany od wielu lat, w której 
pracuje wielu moich znajo-
mych- dodaje Jarek. 

(Ljot)

Zawrót głowy, to nowy, dynamiczny i nieco zakręcony program Telewizji Kujawy, w którym prowadzący nie ma najmniejszych oporów 
przed zadawaniem gwiazdom i zwykłym mieszkańcom zaskakujących pytań.

nie tylko z gwiazdami

Jarek Wróblewski niedawno gościł w programie „Dzień Dobry TVN”

Jego umiejętności taneczne mogli podziwiać widzowie TVP ABC...

...oraz widzowie „Pytania na Śniadanie”
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- Pierwsza edycja projektu 
pozwoliła osobom bezrobot-
nym poczuć się docenianym, 
podniosła ich samoocenę i 
zmieniał spojrzenie na rze-
czywistość- mówi Agata 
Szmudzińska, kierownik 
referatu organizacyjnego 
Urzędu Miejskiego w Izbi-
cy Kujawskiej. 

Mowa o projekcie reali-
zowanym przez samorząd 
Izbicy Kujawskiej wspól-
nie z Powiatowym Urzę-
dem Pracy. W ubiegłym 
roku dzięki tej współpracy 
udało się zaktywizować 25 
bezrobotnych mieszkańców 
gminy. W tym roku na pra-
cę, którą poprzedzą specja-
listyczne szkolenia liczyć 
może kolejnych 28 miesz-
kańców. Uczestnicy pro-
jektu będą pracować przede 
wszystkim na terenie parku 
kulturowego w Wietrzycho-
wicach. - Przeszkolonych 

zostanie dziesięciu bruka-
rzy, dwie osoby nauczą się 
obsługi podkaszarki- wyja-
śnia Agata Szmudzińska. - 
Realizacja projektu potrwa 
pięć miesięcy.

W tym okresie bezrobotni 
zajmą się porządkowaniem 

parku w Wietrzychowicach, 
położą chodniki z kost-
ki brukowej przy drogach 
prowadzących do parku, 
oczyszczą również teren 
wokół grobowców megali-
tycznych. 

Program Odkrywcy, któ-
rego druga edycja rusza 9 
maja, to  program specjalny  
Powiatowego Urzędu Pracy 
będący ważnym krokiem 
PUP we Włocławku do no-
wego modelu planowania 
działań aktywizacyjnych na 
terenie powiatu ziemskie-
go. Model ten opiera się 
na budowaniu projektów 
wspólnych działań z gmi-
nami, których uczestnikami 
będą właśnie osoby bezro-
botne. Program to również 
pierwszy krok do poprawy, 
rozbudowy i promocji uni-
katowych miejsc w gminie 
Izbica Kujawska.

(Ljot)

Dla gminy borykającej się z  problemem wysokiego bezrobocia każde miejsce pracy 
jest ważne, stąd pomysł na projekt „Odkrywcy”.

Odkrywcy” po raz drugi 
zmienią ich życie

Żłobki, w których rodzice mogą zosta-
wiać swoje dzieci pod opieką wykwalifi-
kowanych opiekunek od dawna ułatwiają 
życie opiekunom, mieszkającym w więk-
szych miastach. Już niebawem do grona 
matek i ojców, którzy nie będą musieli 
wybierać między pracą zawodową a wy-
chowaniem maluchów dołączą miesz-
kańcy gminy Chodecz. 

- Przystąpiliśmy do programu „Ma-
luch” Ministerstwa Rodziny, Pracy i Po-

lityki Społecznej, zakwalifikowaliśmy 
się  i  dostaliśmy dotację w wysokości 
600 tys .zł - mówi Jarosław Grabczyński 
burmistrz Chodcza. - Realizacja inwesty-
cji planowana jest na bieżący rok, trwają 
prace projektowe, w najbliższym czasie 
planujemy wyłonić wykonawcę zadania.

Żłobek powstanie w rozbudowanym 
specjalnie w tym celu budynku przed-
szkola. 

(Ljot)

W Chodczu powstanie żłobek, w którym znajdzie się 
miejsce dla czterdzieściorga maluchów.

W Chodczu zapewnią 
opiekę najmłodszym

Asfaltem zostanie pokryta 
droga gruntowa w miejscowo-
ści Łąki Wielkie. To dla miesz-
kańców tej części gminy bardzo 
dobra wiadomość, bo jazda po 
gruntowym trakcie była niezwy-
kle uciążliwa. Budowa ma kosz-
tować około 230 tysięcy złotych. 
Gmina na realizację tej inwesty-

cji otrzymała wsparcie z budżetu 
województwa kujawsko-pomor-
skiego pochodzące z odpisów 
od odrolnienia gruntów rolnych. 
Budowa drogi w Łąkach Marko-
wych potrwa do końca września.

Kolejną drogą w gminie Bo-
niewo, która w tym roku do-
czeka się asfaltu jest trakt w 

miejscowości Sułkówek. Droga 
o długości ponad 7 km połączy 
gminę twardymi drogami z miej-
scowościami Smogorzewo i Suł-
kowo leżącymi na terenie gminy 
Lubraniec. Aby obniżyć koszty 
gmina wykona podbudowę wła-
snym sumptem.

(Ljot)

W tym roku, podobnie jak w latach ubiegłych priorytetem inwestycyjnym dla władz 
Boniewa są drogi.

Boniewo stawia na drogi

Powiatowy Urząd Pracy w Lipnie

w związku z planem  uruchomienia od 01.01.2017 roku 
Publicznego Transportu Zbiorowego dla powiatu lipnow-
skiego informuje o możliwości podjęcia zatrudnienia na 

stanowisku kierowcy autobusu.
Od kandydatów oczekujemy:

• chęci i gotowości do podjęcia zatrudnienia 
• aktualnych uprawnień do wykonywania zawodu tj. 

prawo jazdy kat. D, kwalifikacja wstępna
• wysokiej kultury osobistej

W przypadku osób wyrażających chęć  uzyskania prawa 
jazdy kat. D oraz kwalifikacji wstępnej i spełniających 

wymagane prawem kryteria tj.
• prawo jazdy kat. B i ukończony wiek 24 lat
• lub prawo jazdy kat C. i ukończone 21 lat

• Powiatowy Urząd Pracy w Lipnie deklaruje możliwość 
sfinansowania kosztów uzyskania prawa jazdy kat. D.

Ponadto z uwagi na fakt zlokalizowania zajezdni autobu-
sów w poszczególnych miastach i miejscowościach powia-

tu lipnowskiego preferowani są kandydaci 
tam zamieszkujący.

Osoby zainteresowane powyższą ofertą
 prosimy o kontakt mailowy:
posrednictwo@puplipno.pl.

lub telefonicznie 054-288-67-51

Grobowce megalityczne w Wietrzychowicach 
zyskują coraz większą popularność

Park Kulturowy ożywa we wrześniu dzięki organizowane-
mu tu festynowi archeologicznemu
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Trudno sobie wyobrazić dzień bez 
auta. Bez problemu znajdziemy ty-
siące sytuacji w życiu prywatnym i 
służbowym, gdy samochód staje się 
niemal bezcenny. Tym bardziej warto 
zapewnić sobie i całej rodzinie spokój 
psychiczny i bezpieczeństwo finan-
sowe, gdy dojdzie do kolizji lub wy-
padku. Dzięki dobrej polisie, mamy za 
sobą sztab specjalistów, którzy szybko 
i profesjonalnie zajmą się naszym pro-
blemem. 

Pomocne HDI OC Turbo

Polisa HDI OC Turbo to liczne 
korzyści, obojętne czy jej właściciel 
jest sprawcą, czy poszkodowanym w 
zdarzeniu. Dobra polisa OC powinna 
bowiem zapewnić kierowcy ochronę 
ubezpieczeniową również w postaci 
ubezpieczenia Assistance. Co to zna-
czy? Nawet, gdy będziesz sprawcą 
zdarzenia drogowego specjaliści HDI 
poradzą Ci, co robić krok po kroku, a 
także zorganizują holowanie Twego 
auta, gdy zajdzie taka potrzeba.   

Dzwoń do zaufanego ubezpie-
czyciela

Jeżeli jesteś poszkodowanym i 
masz polisę OC HDI możesz skorzy-
stać z systemu Bezpośredniej Likwi-
dacji Szkód (BLS). Dzięki niemu 
możesz zgłosić szkodę swojemu ubez-
pieczycielowi, jeśli ubezpieczyciel 
sprawcy kolizji też przystąpił do sys-
temu BLS (co ma miejsce w znaczącej 
większości przypadków).Nie musisz 
więc szukać zakładu ubezpieczające-
go sprawcę, tylko wszystkimi formal-
nościami i wypłatą odszkodowania 
zajmie się Twój ubezpieczyciel! To 
bardzo wygodne rozwiązanie. 

Wzmocnij swoją polisę

Kierowcy oczekujący szerszej 
ochrony, znajdą w ofercie HDI wiele 
ciekawych i przydatnych dodatków i 
opcji, które ułatwiają życie. Właścicie-
le starszych aut mogą kupić HDI mini 
GAP. To ubezpieczenie gwarantujące 
wypłatę do 3 tys. zł w przypadku kra-
dzieży samochodu.  HDI Opony za-

pewni pomoc, gdy przebijesz oponę, a 
HDI Szyby szybką i darmową napra-
wę lub wymianę uszkodzonej szyby. 

Chcesz wiedzieć więcej?
Zapytaj Agenta oferującego ubezpieczenia HDI: 

 
Zadzwoń: tel. 698 801 846

lub przyjdź do agencji 
ubezpieczeniowej  

Agencja Doradztwa, Centrum 
Ubezpieczenia i Turystyka 

- Stanisław Krzemiński, 
ul. POW 20/22 we Włocławku.

Nawet najlepsi kierowcy powinni dmuchać na zimne – stłuczka lub większa kolizja może 
zdarzyć się każdemu. Jeśli masz OC HDI – SZYBKO otrzymasz szeroką pomoc od profe-
sjonalistów.  

HDI OC z Turbodoładowaniem!

Uzdrowisko „Wieniec” 
i woda mineralna „Selen-
ka” nagrodzone na Wielkiej 
Gali Osobowości i Sukcesy 
Roku 2016. W kwietniu w 
Warszawie odbyła się Gala 
Osobowości i Sukcesy Roku 
2016. Statuetki otrzymały 
osoby, które swoją postawą 
zasłużyły na wyróżnienie. 
Co roku na Gali Sukcesy i 
Osobowości nagradza się 
najwybitniejsze osobistości 
roku w wielu kategoriach, 

np. sport, nauka, polityka 
czy biznes. 

Wśród wyróżnionych 
znalazł się także Krzysztof 
Grządziel, który odebrał aż 
dwie statuetki za: Uzdrowi-
sko „Wieniec” i wodę mine-
ralną „Selenka”. 

Podczas Gali statuetki 
otrzymali również: Beata 
Kozidrak, Magda Gessler, 
Cezary Pazura, Marian 
Opania i Michał Piróg. 

(Ljot)

Krzysztof Grządziel, 
Cezary Pazura 
i Magda Gessler.
Co ich łączy?

Kikół. Ścieżką wokół jeziora

- To będzie niezły rok - zapewnia Józef Predenkiewicz, wójt gminy Kikół. Planowanych jest bowiem 
sporo inwestycji, które znacznie ułatwią życie mieszkańcom.
Przebudowa drogi gminnej 

w Jankowie na odcinku 866 
metrów to jedno z ważnych za-
dań.

Inwestycja polega na po-
szerzeniu nawierzchni jezdni 
do szerokości 5 metrów oraz 
wzmocnienie i wyrównanie 
nawierzchni jezdni masą bi-
tumiczną. Gmina złożyła do 
Urzędu Marszałkowskiego 
wniosek o dofinasowanie za-
dania „Budowa lub moderniza-
cja dróg lokalnych”. W ramach 
tego projektu do przebudowy 
przewidziano 719-metrowy 
odcinek ulicy Janusza z Kikoła 
oraz części ulicy Zboińskiego 
i ułożenie na pierwszej z nich 
nawierzchni z kostki betono-
wej na podbudowie z kruszywa 
łamanego. 

Ulica Zboińskiego po zreali-

zowaniu inwestycji posiadać 
będzie nawierzchnię z betonu 
asfaltowego wraz korektą kra-
wężnika i utwardzonymi zjaz-
dami po stronie prawej.

  Nawierzchnię z betonu as-
faltowego wraz istniejącym 
krawężnikiem i utwardzonymi 
zjazdami po obu stronach za-
planowano przy ulicy Nowej. 
Natomiast ulica Kasztelańska 
posiadać będzie nawierzchnię 
z betonu asfaltowego wraz z 
nowymi krawężnikami i utwar-
dzonymi zjazdami po stronie 
lewej. W planach jest również 
remont drogi gminnej – ul. Po-
lnej w Kikole na odcinku 418 
metrów.

  Blisko 80 tys. złotych 
kosztowała przebudowa ul. 
Rzemieślniczej w Kikole. W 
ramach zadania przebudowa-

ny został odcinek drogi o dłu-
gości 77 metrów, wykonano 
nawierzchnię jezdni z kostki 
betonowej o szerokości 5 m 
oraz chodniki. Gmina złożyła 
również wniosek do Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych, 
dotyczący drogi w Wawrzon-
kowie. Planowane jest położe-
nie nawierzchni na odcinku 1 
km. Kikół ubiega się o kwotę 
200 tys. złotych, z czego 50 
proc. ma być dofinansowane z 
tego właśnie funduszu.

  Ale nie tylko drogami żyje 
gmina. W budżecie zarezerwo-
wano pieniądze na rozbudowę 
szkoły podstawowej o oddział 
przedszkolny. Zadanie będzie 
polegało na sporządzeniu pro-
jektu budowlanego, specyfika-
cji technicznej oraz kosztorysu 
ofertowego i inwestorskiego.

Istotne są też zakupy. W ra-
mach Funduszu Sołeckiego so-
łectwa Lubin zostanie zakupio-
ny rębak do gałęzi.

Zaplanowano również zakup 
silników do bram garażowych 
OSP w Kikole i Kupiono  sa-
mochód na potrzeby utrzyma-
nia dróg gminnych. 

Kikół kojarzy się przede 
wszystkim z pięknym jeziorem. 
Właśnie wzdłuż jeziora mają 
powstać ścieżki edukacyjne, 

których budowa będzie zreali-
zowana dzięki dofinansowaniu 
z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej.

  Nad akwenem powstanie 
chodnik wraz z tablicami in-
formującymi o chronionych 
gatunkach roślin i zwierząt 
oraz tablicy informującej o hi-
storii i genezie jeziora.

(kik)
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Za nami sezon zasadni-
czy rozgrywek Tauron Ba-
sket Ligi. Nawet najwięksi 
optymiści nie spodziewali 
się, że „Rotweillery” zakoń-
czą go na trzecim miejscu 
w tabeli. Po fatalnym po-
przednim sezonie, w którym 
drużyna wygrała zaledwie 
10 z 30 meczów, tegorocz-
ne rozgrywki zakończyła 
z bilansem 24 zwycięstwa, 
8 porażek. Hala Mistrzów 
w sezonie 2015/2016 była 
prawdziwą twierdzą. Anwil 
wygrał w domu wszystkie 
16 pojedynków. To sprawiło, 

że trybuny znów zapełniały 
się do ostatniego miejsca, a 
kibice głośnym dopingiem 
nieśli zespół do kolejnych 
zwycięstw.     

    Niekwestionowanym 
liderem naszej ekipy jest 
David Jelinek. Czech szyb-
ko zdobył sympatię wło-
cławskich fanów, grając w 
każdym meczu efektywnie 
i efektownie. To właśnie on 
zdobył najwięcej punktów 
w fazie zasadniczej rozgry-
wek dla Anwilu. Swoją ce-
giełkę do sukcesu dorzucili 
też solidni Polacy – Bartosz 

Diduszko czy Robert Skib-
niewski. 

   Dobrą informacją jest 
też powolne wychodzenie 
z problemów finansowych. 
Klub znalazł kilku nowych 
sponsorów co jest niezwy-
kle ważne. Rywalem Anwilu 
w pierwszej fazie play – off 
będzie szósty po sezonie za-
sadniczym zespół Wilków 
Morskich Szczecin. Przed 
tym starciem można być za-
tem umiarkowanym optymi-
stą, a w kolejnej fazie zagra 
drużyna, która wygra trzy 
mecze. W razie pokonania 

ekipy szczecińskiej Anwil 
znajdzie się w półfinale co 
będzie znakomitym osią-
gnięciem, biorąc pod uwa-
gę słaby poprzedni sezon. Z 
drugiej strony zespół z Wło-
cławka, który wielokrotnie 
zdobywał medale Mistrzostw 
Polski ma niejako obowią-
zek grać o najwyższe laury. 
Pierwsze dwa mecze Anwil 
– Wilki Morskie odbędą się 
we Włocławku 29 kwietnia i 
1 mają. Później rywalizacja 
przeniesie się do Szczecina.

Mateusz Piernikowski
fot. Wojciech Nawrocki

Anwil Włocławek wrócił na należne mu miejsce. 

Rotweillery znowu groźne


